




Op 27 oktober 2017 werd bevestigd dat er tijdens deze regering geen enkele 
kazerne wordt gesloten uitgenomen degene waarover de vorige regering 
al had beslist. “Kazernes sluiten is een van de moeilijkste kwesties in een 
hervormingsplan”, bevestigt de generaal. “Geloof mij: daar gaan we niet licht 
over! Ik heb persoonlijk de grote sluitingen onder het vorige plan meegemaakt. 
Of men het nu wil of niet, de infrastructuur moet mee evolueren met de noden 
van de organisatie. Voor de goede werking van bepaalde capaciteiten is het nu 
eenmaal nodig om ze te reorganiseren, zonder eenheden op te doeken.”

Op 19 december 2017 werden de betrokken korpscommandanten, RSM’s en 
korpskorporaals ingelicht over de geografische herschikking van bepaalde 
eenheden. “De achterliggende gedachte bij het hervormingsplan van een 
aantal kazernes is het continu streven naar de meest efficiënte oplossing”, 
vertelt generaal Compernol. “Een klein, afgelegen kwartier vereist vijftig 
mensen, wat overeenkomt met een jaarlijkse kost van 2,5 miljoen euro. Dat 
moeten we afwegen tegenover onze verspreiding over het grondgebied, een 
van de aspecten die Defensie als werkgever aantrekkelijk maken. We bekijken 
wat er op dat vlak mogelijk is qua rekrutering en opleiding.”

“Tegelijk moet er dringend een inspanning gebeuren om de 
werkomstandigheden in de kazernes te verbeteren. Daarom hebben we 9,7 
miljoen euro vrijgemaakt om in 2018 de infrastructuur van de kwartieren op te 
waarderen en zo de arbeidsomstandigheden te verbeteren.”

Betere werkomstandigheden

Generaal, een andere onzekerheid bij het personeel vormen de infrastructuur 
en de kazernes.
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De toekomst die de generaal schetst, lijkt resoluut positief. Alle keuzes zijn 
immers gericht op een betere werking. Met dezelfde blik bekijkt de CHOD de 
budgetten die de huidige regering aan Defensie toewijst.

“Aan het begin van de legislatuur hoopten we in de regeringsverklaring 
te lezen dat Defensie jaarlijks minstens het geïndexeerde budget van 
2014 zou ontvangen. De budgettaire tabellen leerden ons echter dat 
Defensie tijdens de regeerperiode 1,6 miljard euro zou moeten besparen. 
Dat was dramatisch”, verklaart de CHOD. Er is sindsdien wel één en ander 
bijgestuurd. “Per jaar kwam er 100 miljoen bij om vroegere bestellingen te 
betalen, zoals de NH90-helikopter. Verder ontvingen we 200 miljoen euro, 
voornamelijk voor investeringsprogramma’s voor de uitrusting van militairen. 
Het programma voor nieuwe radio’s is het beste voorbeeld, maar ook het 
Franse satellietprogramma CSO (Composante Spatiale Optique), net als de 
uitrustingsprogramma’s voor de F-16 en de toekomstige A400M. Bovendien 
hebben we voortaan de toelating om de inkomsten die we zelf verkregen 
hebben uit de verkoop van materieel en infrastructuur of door diensten aan 
derden ook zelf te mogen gebruiken.”

Uiteindelijk bleef van de opgelegde besparing van 1,6 miljard euro over 
de hele regeerperiode nog ongeveer 600 miljoen euro over. “Men kan nog 
steeds betreuren dat we toch nog 600 miljoen euro moeten besparen over de 
legislatuur, maar die inspanning hebben we al achter de rug. Ik concentreer 
me liever op het zo goed mogelijk besteden van de teruggewonnen 1 miljard 
euro en op het verder stabiliseren en herstellen van ons budget. We moeten nu 
eenmaal erkennen dat de veiligheidssituatie veranderd is sinds 2014, zowel in 
België als in het buitenland. Toch blijf ik ervan overtuigd dat die verandering 
zich ook in budgetten zal vertalen”, besluit de generaal. 

600 miljoen verloren of een miljard gewonnen?
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“Ik hoop dat het personeel beseft waar we naartoe gaan: betere 
arbeidsomstandigheden, nieuw materieel en massale rekrutering met een 
aantrekkelijk salaris”, vat de generaal samen. “Iedereen verdient graag meer en 
men heeft soms de neiging om te denken dat de werkomstandigheden en het 
loon beter zijn in de privésector. Wist je bijvoorbeeld dat een soldaat na zijn 
opleiding ongeveer hetzelfde verdient als een beginnende leraar of verpleger? 
Wij bieden een boeiende job met een aantrekkelijk salaris en aantrekkelijke 
carrièrekansen.”

“Al die dingen verdienen het om verteld te worden zonder een kritische geest te 
verliezen,” gaat de CHOD verder. “Aan de jonge militairen wil ik zeggen dat er grote 
veranderingen op til staan voor Defensie. Er liggen een hoop geweldige projecten 
voor ons die zich nu al aan het voltrekken zijn. Met een beetje geduld zal je dat 
binnenkort zelf merken op het terrein.”

“Aan de militairen tussen 35 en 50 wil ik toevoegen dat de toekomst van 
Defensie op hen rust. Jullie zijn de motor van de verandering met de invoering 
van het nieuwe materiaal, het gebruik ervan en de organisatie van Defensie. 
Jullie zijn de sokkel waarop alles rust. Blijf verder ervaring opdoen en gebruik 
die om deze transformatie tot een goed einde te brengen en de komende 
generaties op te leiden.”

“Tot slot richt ik mij tot mijn mannen en vrouwen vanaf 50 jaar: blijf vertrouwen 
in het systeem. Jullie inzet en ervaring zijn me dierbaar. Gebruik ze in het 
voordeel van de organisatie die jullie deze mooie carrière heeft geboden.”

“Alles is aanwezig om de toekomst van Defensie te verzekeren. De transformatie 
is niet alleen een zaak van de chefs. Iedereen kan en moet eraan meewerken 
want wij zijn allemaal tegelijkertijd ambassadeurs en aandeelhouders van 
Defensie. Samen zullen we erin slagen!”

Resoluut positief, maar niet naïef
Met alles wat u nu heeft aangehaald, wat is uw belangrijkste boodschap voor 
de militairen?

Een boeiende job met een aantrekkelijk 
salaris.
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